

<h1 style="text-align: center;">亚热带水土保持</h1> <p style="text-align: center;">(季刊) 第22卷第3期 (总第85期)</p>	试验研究	降雨条件下土壤侵蚀及其光谱曲线的响应特征 郭 龙, 王天巍, 钱小将, 等(1) 福建省土地利用结构合理性动态分析 熊 琛, 李名勇(6) 抗蒸腾型叶面肥对植物叶水势影响的研究 李文斌, 郭建斌, 张 旭, 等(11) 岩溶区公路建设对植被的稳定性评价研究 彭世寿, 程 星(16) 新型抗蒸腾叶面肥对刺槐水分利用效率的影响 曹晓霞, 郭建斌, 李文斌, 等(20) 火炬树蒸腾速率及其环境因子的影响研究 张 旭, 朱丽琴, 李文斌, 等(24)
<p style="text-align: center;">《亚热带水土保持》编委会</p> <p>顾 问: 郭廷辅 史德明 解明曙 杨学震 周伏建</p> <p>主 任: 吴章云</p> <p>副 主 任: 张学俭 王志锋 李锐 廖纯艳 阮伏水</p> <p>委 员: (以姓氏笔画为序)</p> <p>王维明* 左长清* 叶功富 史志刚 杨玉盛* 杨德生 吴长文 吴志峰 张金池 何丙辉 陈名实 陈善沐* 陈树群 郑小平 郑本暖* 李 凤 查 轩 黄炎和* 崔 鹏* 蔡崇法*</p> <p>注: * 为常务委员</p> <p>主 编: 阮伏水 常务副主编: 郑本暖 副 主 编: 崔 鹏 蔡崇法 左长清 王维明 责任编辑: 聂碧娟</p>	综述	发展低碳经济 构建资源节约型、环境友好型社会 付 凡, 刘士余(28) 草原生态环境容量研究进展 何京丽, 珊 丹, 刘艳萍(31)
<p>主办单位: 福建省水土保持委员会 福建省水土保持学会</p> <p>编辑: 《亚热带水土保持》编辑部 福州市铜盘路6号</p> <p>邮政编码: 350003 电话: 0591-87812785 E-mail: yrdstbc@fjstbc.gov.cn</p> <p>印刷: 福州栋兴印务有限公司 2010年9月30日在福州出版</p>	综 合 治 理	湖南省辉耀生态科技园对水土保持与生态休闲旅游的实践与探索 袁本华, 颜小红(34) 江西省修水县崩岗侵蚀现状及其防治对策 熊远道(37) 水土保持项目管理存在问题与对策 葛云宝(39) 青龙河小流域综合治理成效与做法 刘柏根(43) 新农村建设过程中水土保持工作探讨 尤厚培, 姚良卿(46) 湖南省新邵县水土保持工作历程及发展对策 周春苗(49) 因地制宜做好滑坡泥石流预警系统建设 建设社会主义新农村 王 会(51) 福建省长汀县油茶产业现状调查与发展对策 郑传英(53) 湖南省新邵县城开发拓展区水土保持工作探讨 伍 斌, 伍丹丹, 黄蓝兰(56) 梅花湖水利风景区资源规划和开发利用探讨 林松熙(59)
	监测评估	浅议开发建设项目水土保持监测 周希阳, 李 凤(62) 江西省开发建设项目水土流失分析 谢颂华(65) 浅析贵州省水土保持监测站点建设 刘凤仙, 覃 莉(69) 开发建设项目土壤侵蚀确定初探 汪仁杰, 黄荣珍(72)
	开发建设项目水土保持	福建省矿山地质环境现状与治理恢复的思考 魏金发(75) 广东河源电厂工程水土保持措施布置及效果评价 陈三雄, 谢 莉(80) 赣东北山岭重丘区高速公路水土保持方案设计 林圣玉, 奚同行, 张华明, 等(82)
	监督与保护	河北省水土保持生态补偿机制初探 刘希庆, 贾永国(86) 对县级水土保持监督管理能力建设的几点思考 陈 晓(88) 浅议“三同时”制度与铁路工程水土保持 吴翔云(90)
	生态修复	裸露山体缺口修复措施设计初探 苏瑞幸(92) 生态修复中人为活动因素的调节与控制 马茂贵(95) 成功的经验 有效的途径 陈 晓, 赵 薇(97)

Subtropical Soil & Water Conservation

CONTENTS

Vol. 3 2010

Experiments & Research

- Soil Erosion and the Response Characters of Spectral Curve under the Precipitation Condition Guo Long, Wang Tianwei, Qian Xiaojiang, etc. (1)
- Dynamic Analysis on the Rationality of Land Use Structure in Fujian Province Xiong Chen & Li Mingyong (6)
- Research on the Impact of the Anti - transpirant Type Foliar Fertilizer to the Plant Leaf Water Potential Li Wenbin, Guo Jianbin, Zhang Xu, etc. (11)
- Research on the Affect to the Stability Evaluation of Vegetation by the Construction of Highway in the Karst Area Peng Shishou & Cheng Xing (16)
- Impact of New Type Anti - transpirant Foliar Fertilizer on the Water Use Efficiency of *Robinia pseudoacacia* Cao Xiaoxia, Guo Jianbin, Li Wenbin, etc. (20)
- Research on the Impact of the Transpiration Rate and Environmental Factors of *Rhus typhina* Zhang Xu, Zhu Liqin, Li Wenbin, etc. (24)

Summary

- Development of Low - carbon Economy for the Construction of Resource - saving and Environment - friendly Society Fu Fan & Liu Shiyu (28)
- Research Progress on the Pasture Eco - Environment Capacity He Jingli, Shan Dan & Liu Yanping (31)

Comprehensive Management

- Practice & Exploration on the Soil Conservation & Ecological Leisure Tourism at Huiyao Eco - Scientific Development Zone of Hunan Province Yuan Benhua & Gu Xiaohong (34)
- Status and Prevention Measures of Collapse Erosion at Xiushui County of Jiang Xi Province Xiong Yuandao (37)
- Problems and Counterpart Measures in the Management of Soil Conservation Projects Ge Yunbao (39)
- Effect and Practice of Comprehensive Management at Qinglonghe Small Watershed Liu Bogen (43)
- Study on the Soil Conservation in the Development of New Countryside You Houpei & Yao Liangqin (46)
- Soil Conservation History and Development Measures at Xinshao County of Hunan Province Zhou Chunmiao (49)
- Construction of Landslide - debris Flows Warning System by Local Circumstance for the Development of Socialist New Countryside Wang Hui (51)
- Status Investigation and Development Measures for the *Camellia* Industry at Changting of County Fujian Province Zheng Chuanying (53)
- Study on the Soil Conservation at the Development Zone of Xinshao County of Hunan Province Wu Bin, Wu Dandan & Huan Lanlan (56)
- Study on the Resource Planning and Development at Meihua Lake Water Resources Scenic Spot Lin Songxi (59)

Monitoring & Evaluation

- Initial Study on the Soil Conservation Monitoring for the Development Projects Zhou Xiyang & Li Feng (62)
- Analysis on the Soil Erosion in the Development Projects of Jiangxi Province Xie Songhua (65)
- Initial Study on the Construction of Soil Conservation Monitoring Station of Guizhou Province Liu Fengxian & Tan Li (69)
- Initial Study of Identification of Soil Erosion in the Development Projects Wang Renjie & Huang Rongzhen (72)

Soil Conservation in the Construction Projects

- Thinking on the Status and Restoration of Mine Geological Environment of Fujian Province Wei Jinfa (75)
- Assessment on the Layout and Affect of Soil Conservation Measures for the Heyuan Power Plant of Guangdong Province Chen Sanxiong & Xieli (80)
- Soil Conservation Scheme Design for the Expressway Projects at Mountainous Hilly Area of North - east Jiangxi Province Lin Shengyu, Xi Tongxing, Zhang Huaming, etc. (82)

Supervision & Protection

- Initial Study on the Soil Conservation Ecological Compensation Mechanism of Hebei Province Liu Xiqing & Jia Yongguo (86)
- Thinking on the Capacity Building for the Soil Conservation Supervision Management at County Level Chen Xiao (88)
- Initial Study on the relationship between the Three - Simultaneous Regulation and the Soil Conservation for the Railway Projects Wu Xiangyun (90)

Ecological Rehabilitation

- Initial Study on the Recovery Measures Design for the Exposed Hill Pit Su Ruixing (92)
- Regulation and Control of Human Activity Factors in the Ecological Restoration Ma Maogui (95)
- Successful Experience and Effective Approach Chen Xiao & Zhao Wei (97)